

9
2023
第45卷

ISSN 1003-188X

农机化研究

Journal of Agricultural
Mechanization Research

日本 JST 数据库收录
中国农林核心期刊(A类)
全国中文核心期刊



黑龙江省农业机械工程科学研究院
黑 龙 江 省 农 业 机 械 学 会

主 办

ISSN 1003-188X



09>

9 771003 188224

农业发展新视点

黑龙江省农业机械化现状分析及发展建议 靳晓燕(1)

理论研究与探讨

基于 EfficientDet 网络的超低空无人机大豆幼苗识别 康 烨 李金阳 邱金凯 等(7)

基于 EDEM 的植保机动力分配模型研究 周敬东 高伟周 张三强 等(14)

旱地果园深松机机架受力特性研究及优化 孟子锐 杨蹈宇 张立强 等(20)

共轴双桨植保无人机结构设计与仿真 张荣昕 伊丽丽 兰玉彬 等(29)

基于非线性方程组有限元的采摘机械臂摇杆模拟研究 张之红 (36)

基于离散元法的船式拖拉机弧形轮叶驱动性能研究 张 超 杨 力 黑晓涛 等(40)

设计制造

果园行间绿肥粉碎旋耕一体机的设计与试验 杨 旺 赵劲飞 刘新英 等(46)

温室作物生长信息检测相机的电驱平台设计 许俊云 漆海霞 黎鉴文 等(54)

4MKJ 残膜回收机液压系统的优化研究 王 敏 王吉亮 李净凯 等(60)

基于嵌入式机器视觉的玉米苗分级检测系统设计 赵献立 王志明 田鹏飞(66)

与水稻插秧同步的螺旋推运式侧向深施肥装置的设计 陈长海 毕春辉 靳晓燕 等(71)

施肥播种机的牵引系统液压控制设计研究 王云鸽(76)

基于动力学原理的修剪机器人设计与仿真 晁 玉(81)

联合收获机割台高度自动调节装置设计与试验 姬魁洲 李耀明 李顾鹏 等(85)

白萝卜覆膜精量播种机设计与试验 魏 松 闫建伟 胡冬军 等(90)

母猪自动化饲喂系统的研究 汪德众 刘希锋 李 特(95)

无线传感融合下的水肥一体机电气系统设计 李晓丽(100)

基于云计算的植保无人机控制系统优化研究 雷根平(106)

基于模糊 PID 的无人机叶面肥喷施控制策略研究 李 普 梁春英 王宏立 等(110)

试验研究

收获期宿根蔗的基本参数试验研究 朱容芳 杨 望 罗郑楷 等(116)

基于 EDEM 机施有机肥离散元模型参数标定 张建路 王鹏飞(122)

基于 EDEM 的振动深松整地机参数优化与试验 谭新赞 张 磐 沈从举 等(129)

枣树枝条剪切力学性能试验与分析	李 宁 丁龙朋 王贤斐 等(136)
小拱棚插架覆膜一体机的导航路径检测方法	李雨濛 王春颖 刘立鹏 等(143)
基于多普勒雷达和北斗系统的农业机械测速方法研究	马付远 张明宇 徐伟利(150)
窝眼式棉花精量穴播排种器参数优化及试验研究	程 奎 史增录(155)
鲜食玉米收获机粉碎装置性能影响因素试验与优化	马国庆 于珍珍 汪汇源 等(160)
谷子脱粒分离装置试验台设计与性能试验研究	刘英楠 衣淑娟 李衣菲 等(165)
多喷头静电喷雾的稳定性和均匀性试验研究	董文浩 郭林杰 马 旭 等(171)
新技术应用	
计算机图像处理技术在采茶机器人系统中应用	宋 蕊 高 聰(177)
基于 RRT 算法的采茶机器人路径规划研究	李 贤(180)
数据安全下的农机部件协同化应用模型研究	林 珍 马艳花(184)
基于红外图谱模型的采摘装置识别系统研究	李丽英 王 娟(189)
极化天线方式下的农业无线监测设备应用研究	刘作鹏(193)
基于大数据和区块链技术的农机远程监测系统	张彦芳(197)
基于 ZigBee 通信网络公园生态园林维护机械监测系统	郭天一(201)
基于单片机的水果采摘装置液压控制系统设计	马子品 张跃武(205)
环境与能源动力工程	
花椒红外-热风联合干燥动力学及传质特性	薛韩玲 同钰亭(209)
丘陵山地两段式履带行走机构的设计与试验	王 峻 王 辉 傅 杰 等(217)
轻简电动履带运输车的设计与试验	易远飞 李 震 陈 珊 等(226)
生物质热风炉结构设计与应用效果试验研究	王文博 王 彦 刘 娜(233)
小型通用轮式电动底盘设计与试验	潘 良 余小明 傅 川 等(240)
基于物联网和卷积神经网络的拖拉机轴承故障诊断	王彦昆 康丽锋 (245)
拖拉机柴油机负载工况数据分析与 PID 控制研究	郭丽娟 刘志超 张永学 等(250)
一种红外光谱仪用于农机设备故障检测研究	张瑞瑞(255)
拖拉机助力转向控制策略研究—基于 3C2410 微处理器	高瑞敏(260)
基于 FLUENT 的旋耕用发动机润滑系统性能优化	王新铭(265)

Journal of Agricultural Mechanization Research

Vol. 45 No. 9 2023

Contents

New View of Agricultural Development

Present Situation Analysis and Development Suggestions of Agricultural Mechanization in Heilongjiang Province Jin Xiaoyan(1)

Theory Study and Discussion

Recognition of Soybean Seedlings Using UAV-based Imagery and EfficientDet Kang Ye et al. (7)

Research on Plant Protection Power Distribution Model Based on PLC Control Zhou Jingdong et al. (14)

Study and Optimization of Mechanical Characteristics of Subsoiler Frame in Dryland Orchard Meng Zirui et al. (20)

Structural Design and Simulation of Coaxial Double Propeller Plant Protection UAV Zhang Rongxin et al. (29)

Simulation of Picking Manipulator Rocker Based on Nonlinear Equations and Finite Element Method Zhang Zhihong(36)

Research on Driving Performance of Ship Tractor Curved Blade Based on Discrete Element Method Zhang Chao et al. (40)

Design and Manufacture

Design and Experiment of an Integrated Machine for Green Manure Crushing and Rotary Tillage in Orchard Row ... Yang Wang et al. (46)

Design of Electric Driving Platform for Cameras Used to Detect the Growth Status Information of Plants in the Green House
..... Xu Junyun et al. (54)

Research on Optimization of Hydraulic System of 4MKJ Plastic Film Recycling Recovery Machine Wang Min et al. (60)

Design of Corn Seedling Classification Detection System Based on Embedded Machine Vision Zhao Xianli et al. (66)

Design of Spiral Pushing Lateral Deep Fertilization Device Synchronized with Rice Transplanting Chen Changhai et al. (71)

Research on the Hydraulic Control Design of Traction System of the Fertilizer Planter Wang Yunge(76)

Design and Simulation of Pruning Robot Based on Dynamic Principle Chao Yu(81)

Design and Test of Height Auto-control Device of Combine Header Ji Kuizhou et al. (85)

Design and Test of Film Mulch Precision Planter for Turnips Wei Song et al. (90)

Research of Automatic Sow Feeding System Wang Dezhong et al. (95)

Electrical System Design for Water Fertilizer Integrated Machine Based on Wireless Sensor Data Fusion Li Xiaoli(100)

Optimization Study of Plant Protection UAV Control System Based on Cloud Platform Lei Genping(106)

Research on Foliar Fertilizer Spraying Control Strategy of UAV Based on Fuzzy PID Li Pu et al. (110)

Experiment and Research

Experimental Study on Basic Parameters of Perennial Sugarcane in Harvest Period Zhu Rongfang et al. (116)

Calibration of Discrete Element Model Parameters of Organic Fertilizer Application Based on EDEM Zhang Jianlu et al. (122)

Parameter Optimization and Test of Vibratory Subsoiling and Soil Preparation Machine Based on EDEM Tan Xinzan et al. (129)

Experiment and Analysis on Shear Mechanical Properties of Jujube Branches	Li Ning et al. (136)
Study on the Extraction Method of Navigation Line under Different Planting Methods of Cuttage and Film Covering Multi-functional Machine for Low Tunnels	Li Yumeng et al. (143)
Research on Speed Measurement Methods of Agricultural Machinery Based on Doppler Radar and BDS	Ma Fuyuan et al. (150)
Parameter Optimization and Experimental Research of Pocket-type Cotton Precision Hole Seeding and Metering Device	Cheng Kui et al. (155)
Test and Optimization of the Factors Affecting the Performance of the Crushing Device of the Fresh Corn Harvester	Ma Guoqing et al. (160)
Design and Performance Test of Millet Threshing and Separation Equipment	Liu Yingnan et al. (165)
Experimental Research on the Stability and Uniformity of Multi-nozzle Electrostatic Spray	Dong Wenhao et al. (171)

Application of New Technology

Application of Computer Image Processing Technology in Tea Picking Robot System	Song Rui et al. (177)
Research on Path Planning of Tea Picking Robot Based on RRT Algorithm Homme	Li Xian(180)
Research on Collaborative Application Model of Agricultural Machinery Components under the Data Security	Lin Zhen et al. (184)
Research on Recognition System of Picking Device Based on Infrared Spectrum Model	Li Liying et al. (189)
Application of Agricultural Wireless Monitoring Equipment in Polarization Antenna Mode	Liu Zuopeng(193)
Agricultural Machinery Remote Monitoring System Based on Big Data and Blockchain Technology	Zhang Yanfang(197)
Monitoring System of Ecological Garden Maintenance Machinery Based on ZigBee Communication Network	Guo Tianyi(201)
Design of Hydraulic Control System for Fruit Picking Device Based on Single Chip Microcomputer	Ma Zipin et al. (205)

Environment and Energy Power Engineering

Kinetics and Mass Transfer Characteristics of Combined Infrared-hot Air Drying of Zanthoxylum Bungeanum Maxim	Xue Hanling et al. (209)
Design and Test of Two-stage Crawler Walking Mechanism in Hilly and Mountainous Areas	Wang Jun et al. (217)
Design and Test of Light Electric Crawler Transporter	Yi Yuanfei et al. (226)
Experimental Research on the Structure Design and Application Effect of Biomass Hot-blast Stove	Wang Wenbo et al. (233)
Design and Test of Small All-purpose Wheeled Electric Chassis	Pan Liang et al. (240)
Fault Diagnosis of Tractor Bearing Based on Internet of Things and Convolutional Neural Network	Wang Yankun et al. (245)
Data Analysis and PID Control of Tractor Diesel Engine Load Condition	Guo Lijuan et al. (250)
Research on Infrared Spectrometer for Fault Detection of Agricultural Machinery Equipment	Zhang Ruirui(255)
Research on Control Strategy of Tractor Power Steering Based on 3C2410 Microprocessor	Gao Ruimin(260)
Performance Optimization of Rotary Tillage Engine Lubrication System Based on Fluent	Wang Xinming(265)